
ძვირფასო მოსწავლეებო, პატივცემულო კოლეგებო, 
მშობლებო!
მოგესალმებით, კეთილი იყოს თქვენი მობრძანება 
“ევროპულ სკოლაში“!
მოხარულნიმოხარულნი ვართ, რომ “ევროპული სკოლის“ ოჯახის 
წევრები ხართ. ვაფასებთ თქვენს პოზიტიურ ენერგიას, 
ხარისხიანი განათლებისთვის თავდადებას და 
მოუთმენლად ველით თქვენთან თანამშრომლობას.
“ევროპულ“ევროპულ სკოლაში” არსებულ სამივე პროგრამაში: 
ქართული პროგრამა, საერთაშორისო ბაკალვრიატის 
პროგრამები, ამერიკული უმაღლესი სკოლა – 
ერთნაირი სულისკვეთება შეიმჩნევა – ყველგან 
იგრძნობა სწრაფვა წარმატებისკენ. 
ჩვენ ვიღებთ ვალდებულებას, მივცეთ მოსწავლეებს არა მარტო საუკეთესო აკადემიური 
შედეგების მიღწევის შესაძლებლობა, არამედ განვუვითაროთ ის ფუნდამენტური უნარები და 
მიდგომა, რომელიც მათ მუდამ დაეხმარება წინსვლაში. ჩვენი მიზანი არ გახლავთ მხოლოდ 
მოსწავლეთა მომზადება მსოფლიოს წამყვან უნივერსიტეტებში სწავლის გასაგრძელებლად, 
ჩვენ ვცდილობთ, მათ მთელი ცხოვრების მანძილზე ცოდნის დაუფლების ჩაუქრობელი 
სურვილი და მსოფლიოს შეცნობის ინტერესი ჩავუნერგოთ.
ჩვჩვენი სტრატეგია – მუდმივად გავაუმჯობესოთ ჩვენი შემოთავაზებები, სკოლის წინსვლის 
წინაპირობაა. არასდროს ვკმაყოფილდებით შედეგებით, ვისწრაფვით უფრო მეტის 
მიღწევისკენ, ვნერგავთ სწავლა-სწავლების ინოვაციური ფორმებსა და მეთოდებს.
სკოლამ განსხვავებულ და რთულ ბოლო წლებში სწავლების პროცესში დანერგილი 
სტრატეგიებით, საგაკვეთილო პრაქტიკითა და საგანმანათლებლო სისტემებით დაადასტურა, 
რომ საგანმანათლებლო ინოვაციების მიმართულებით დარგის ლიდერია.
ჩვჩვენ ვაგრძელებთ ზრდას! წელს განსაკუთრებით დიდი რაოდენობის ახალი მოსწავლე გვყავს, 
რაც “ევროპული სკოლისადმი“ ნდობის მაღალ ხარისხზე მიგვანიშნებს. მე, როგორც 
“ევროპული სკოლის“ დირექტორს, ჩვენი თანამშრომლებისა და მოსწავლეების დიდი იმედი 
მაქვს. მასწავლებლებთან, მოსწავლეებთან და მშობლებთან აქტიური თანამშრომლობით  
შესაძლებელს გავხდით, რომ ჩვენმა მოსწავლეებმა იცხოვრონ შთაბეჭდილებებით მდიდარი, 
ბედნიერი, სრულყოფილი ცხოვრებით და თავიანთი წვლილი შეიტანონ სკოლის, ქვეყნისა და 
მსოფლიოს განვითარებაში.
გვჯერა,გვჯერა, ერთად შევძლებთ, ეს წელი თითოეული მოსწავლისთვის ვაქციოთ განვითარებისა და 
მიღწევების წლად.
წარმატებულ და მშვიდობიან 2023-2024 სასწავლო წელს გისურვებთ!
კეთილი სურვილებით,

სოფიო ბაზაძე 
“ევროპული სკოლის“ დირექტორი

ელ-ფოსტა: info@europeanschool.ge
ვებ-გვერდი: www.europeanschool.ge

ი. სხირტლაძის ქუჩა #2, თბილისი, 0177, საქართველო
ტელ: (032) 214 42 44; 239 59 64; 214 15 16



შარშან ამერიკულმა უმაღლესმა სკოლამ (AHS)  დაარსებიდან 10 
წლისთავი, მიღწევებისა და წარმატების დეკადა, იზეიმა.   AHS 
ამაყობს მოტივირებული, ნიჭიერი, გამორჩეული 
კურსდამთავრებულებით, რომლებმაც სკოლის კედლები  დატოვეს 
მზაობით,  შექმნან ჩვენი ქვეყნის საუკეთესო მომავალი.  
2023 წლის აპრილში AHS -მა მიიღო აკრედიტაცია VI-VII კლასების 
გახსნაზე და დაერქვა American School of Advanced Studies - ASAS. 
22023 წლის სექტემბერში ამერიკულმა უმაღლესმა სკოლამ 
უმაღლესი აკადემიური მაჩვენებლების მქონე, მოწადინებული 
მოსწავლეებისთვის გახსნა გაძლიერებული სწავლების კლასები, 
სადაც კურიკულუმი ნაცვლად სტანდარტული 4 GPA-ისა, 5 GPA-ის 
მოთხოვნებს აკმაყოფილებს. 
  ამერიკულ უმაღლეს სკოლაში ჩვენ გავხსენით კარი  გამორჩეული 
სწავლებისკენ. იმედი გვაქვს, მოსწავლეები ამ შესაძლებლობას 
სწორად გამოიყენებენ.    
ის, რაც ASAS -ში ხდება, შეცვლის მსოფლიოს!

2023 წლის ზაფხული - ეკოლოგიური კატასტროფების 
კასკადი, ზაფხული, რომელიც მეცნიერებმა 
პლანეტის ისტორიაში ყველაზე ცხელ ზაფხულად 
აღიარეს. გლობალური დათბობით გამოწვეულმა 
მწველმა სიცხეებმა, ხანძრებმა, ქარიშხლებმა, 
წყალდიდობებმა, ღვარცოფებმა მთელ რიგ 
ქვეყნებში განგაშის ზარები ჩამოკრა.   ამ ზაფხულს 
საქართველოშიც,საქართველოშიც, ისევე როგორც დანარჩენ 
მსოფლიოში, სტიქიური მოვლენები განვითარდა, 
რამაც თითოეული ჩვენგანი დააფიქრა, აქტიური 
მოქმედებისკენ უბიძგა.  საპასუხოდ „ევროპულმა 
სკოლამ“ 2023-2024 საწავლო წელი მდგრადი 
განვითარების, „მწვანე“ წლად გამოაცხადა.  
მიგვაჩნია, რომ სკოლა უნდა იყოს მდგრადობის 
მოდელი, მაგალითის მიმცემი, თუ როგორ 
მოვეპყროთ  გარემოს. უფრო მეტიც, სკოლამ არა 
მარტო მოსწავლეები და მასწავლებლები, არამედ 
მთელი საზოგადოება უნდა გააერთიანოს 
გლობალური მდგრადობის უზრუნველსაყოფ, 
კლიმატის ცვლილებების საწინააღმდეგო 
ქმქმედებებში.  
ხეების დარგვა, სათბურის აირების შემცირების 
მიზნით მზის პანელების დამონტაჟება, 
მოსწავლეებში „მწვანე“ აზროვნების, მიდგომების 
დანერგვა,  პლანეტაზე ზრუნვის გაღვივება, 
პლასტმასის ერთჯერადი ჭიქების აკრძალვა, 
მაკულატურის დახარისხება შემდგომი 

გადამუშავების მიზნით, მიღება-ჩარიცხვის პროცესებში ქაღალდის გამოყენების მინიმუმამდე 
დაყვანა, წყლის მოხმარების შემცირება ავტომატური ჩამკეტების გამოყენებით,  ნარჩენი, ზედმეტი 
საკვების მიწოდება ცხოველთა თავშესაფრებისთვის, უპირატესად ადგილობრივი წარმოების საკვები 
პროდუქტების შეძენა - ეს ის ღონისძიებებია, რომლებიც სკოლამ გაატარა მდგრადი განვითარების 
ხელშეწყობისა და გარემოს გაუმჯობესების მიზნით.



წელს „ევროპული სკოლა“ უფრო მეტად ეკომეგობრულ პრაქტიკებს დანერგავს, რაც, საბოლოო ჯამში, 
ბუნებრივი რესურსების რაციონალურ გამოყენებას და მომავალი თაობებისთვის შენარჩუნებას 
შეუწყობს ხელს.  წლევანდელი „მწვანე“ გეგმა შემდეგი აქტივობებს აერთიანებს:

„ევროპული სკოლის“  მოსწავლეები აქტიურ წვლილს შეიტანენ უფრო ჯანსაღი, სუფთა, მდგრადი 
გარემოს შექმნაში. 

მიხეილ ქოჩიაშვილი
ექიმი, თბილისის სახელმწიფო 
სამედიცინო ინსტიტუტის საპატიო 
დოქტორი

• საგაკვეთილო აქტივობები მზის პანელების შესახებ;
• გამოცხადდეს ელექტროენერგიის დაზოგვის დღე/ნახევარი 
დღე;
• კონკურსი თანამშრომლებისთვის: „გახადე შენი სამუშაო 
სივრცე უფრო მწვანე“;
• კონკურსი მოსწავლეებისთვის: „ ყველაზე მწვანე კლასი“;
•• სკოლის მასშტაბის გამწვანების აქცია, სადაც ყველა რგოლი 
ჩაერთვება;
• ფილმების ჩვენება ეკოკატასტროფების თემებზე;
• მოეწყოს Trash Art გამოფენა, სადაც მოსწავლეები 
ნარჩენებით შექმნიან ხელოვნების ნიმუშებს;
• დედამიწის დღისადმი მიძღვნილი ფოტოკონკურსი;
• ეკომეგობრული მოდის ჩვენება;
•• „მწვანე“ კერძების პრეზენტაცია PTA -ის  მიღებაზე 
კაფეტერიაში; 
• TEDx ღონისძიებაზე „მწვანეთა“ აქტივისტი სპიკერის მოწვევა.

„ევროპული სკოლის“ კაფეტერიის მენიუ შედგენილია ველნეს-ექსპერტ მიხეილ ქოჩიაშვილის მიერ. 
ინტერვიუში იგი საუბრობს სკოლის ჯანსაღი მენიუს დეტალებზე და სასარგებლო რჩევებს აძლევს 
მოსწავლეებს. 

„ევროპული სკოლის“ კაფეტერიაში განახლებული მენიუს 
შედგენისას, მთავარი ამოცანა, რომელიც დავისახეთ სკოლის 
შეფ-მზარეულთან ერთად იყო
ჯანსაღი, დაბალანსირებული, გემრიელი, მიმზიდველი, 
თანამედროვე და უსაფრთხო კვების მენიუს შექმნა სკოლის 
მოსწავლეებისთვის.
მემენიუს შედგენისას ჩვენ ვეყრდნობოდით სასკოლო კვების 
სტანდარტს,
მთავარიმთავარი პრინციპები კი, რითიც ვხელმძღვანელობდით იყო: 
დაბალანსებული კვების რეჟიმის უზრუნველყოფა, საკვები 
ნივთიერებების სადღეღამისო კვებითი და ენერგეტიკული 
ღირებულების ნორმების დაცვა, მხლოდ ეკოლოგიური, ბიო და 
ორგანული პროდუქტების გამოყენება, კერძებში მხოლოდ 
შეთავსებადი პროდუქტების გამოყენება, მომზადების სწორი 
ტექნოლოგიების დაცვა თანამედროვე დანადგარების 
გამოყგამოყენებით.

„ევროპული სკოლის“ კაფეტერიის განახლებული მენიუ   ჯანსაღია. განახლებულ მენიუში გამოიყენება 
მხოლოდ მაღალი ხარისხის ბიო ორგანული პროდუქტები. 
სასკოლო კვების სტანდარტის თანახმად, იდელურად არის დაბალანსებული: ცილები, ცხიმები, 
ნახშირწყლები და უჯრედისი, ოპტიმალურია კალორაჟი. 

„ევროპული სკოლის“ კაფეტერიაში განახლებული მენიუ თქვენი რეკომენდაციებით არის 
შედგენილი. რა იყო ის მთავარი პრინციპები, რითიც ხელმძღვანელობდით მენიუს შედგენისას? 

რამდენად ჯანსაღია საკვები „ევროპული სკოლის“ კაფეტერიაში? გთხოვთ, გაგვიზიაროთ 
დეტალები



გათვალისწინებულია ვიტამინებისა და მინერალების შემცველობა.
მენიუში შედის შეთავსებადი, ადვილად მოსანელებელი კერძები, ხილი და ბოსტნეული საკმარისი 
რაოდენობით, ჯანსაღი ფაფები და ბოსტნეულის სუპები, დაბალკალორიული დესერტები. არ ხდება 
პროდუქტების შეწვა, არ გამოიყენება თეთრი შაქარი, მარტივი ნახშირწყლები, გაჯერებული ცხიმები, 
სოუსები. 
ამოღეამოღებულია მეტეორიზმის გამომწვევი პროდუქტები.ცომეული სრულფასოვანი ქატოს შემცველი ან 
gluten free ფქვილისგან მზადდება. ღუმელში გამომცხვარი ინდაურის თეთრი ხორცის «მწვადი» და 
ორაგულის კოტლეტი ბოსტნეულით, უმრავლესობას, დარწმუნებული ვარ, მოეწონება. 
დღესასწაულების დროს gluten free ფქვილის და ხბოს ხორცის ხინკალით გაუმასპინძლდება 
კაფეტერია სკოლის მოსწავლეებს.

კაფეტერია თავისი სერვისების მიწოდებისას, რა თქმა უნდა, ხელმძღვანელობს „მწვანე“, მდგრადი 
განვითარების ხედვებით. „ევროპული სკოლის“ კაფეტერიის განახლებულ მენიუში კერძები 
ძირითადად ადგილობრივი პროდუქტებისგან მზადდება. მომზადების სწორი ტექნოლოგიები და 
თანამედროვე დანადგარების გამოყენება ამცირებს  წყლის და ელექტროენერგიის დანახარჯს.

ხელმძღვანელობს თუ არა კაფეტერია სერვისების მიწოდებისას „მწვანე“, მდგრადი განვითარების 
ხედვებით?

მოსწავლეებმა კაფეტერიაში შემოთავაზებეული კერძების კვებითი ღირებულებების (კალორაჟი) 
შესახებ ინფორმაცია შეუძლიათ ნახონ მენიუში, კერძის არჩევის დროს.

ამ საკითხების გადასაწყვეტად ძალიან მნიშვნელოვანი მათი სწორი გააზრება.
მრავალწლიანიმრავალწლიანი დაკვირვებები, სამეცნიერო და კლინიკური კვლევები აჩვენებს, რომ არაჯანსაღი 
საკვების არჩევანს მოზარდები აკეთებენ: რეკლამის გავლენით და მიბაძვით, გემოვნების 
რეცეპტორების მეშვეობით სიამოვნების მიღების მიზნით, კუჭ-ნაწლავის და ენდოკრინული 
დაავადებების შემთხვევაში, ვიტამინების, მიკროელემეტების, უჯრედისის დეფიციტის შესავსებად, 
ასევე ქვეცნობიერად, სტრესის გასანეიტრალებლად, როგორც ნაღვლმდენს ან სხვა ფიზიოლოგიური 
ეფექტების მისაღწევად. 
ახალიახალი ინფორმაციის ათვისება და დამახსოვრება მოსწავლის ორგანიზმის მნიშვნელოვან რესურს 
საჭიროებს. ამ დროს ხდება თავის ტვინის ინტენსიური კვება, ენერგიის მაღალი მოხმარება, საჭიროა 
ფოსფოლიპიდები და პოლიუჯერი ცხიმოვანი მჟავები, B ჯგუფის ვიტამინები, მაგნიუმი, თუთია და 
იოდი, ვიტამინები A და C.

სად უნდა ნახონ მოსწავლეებმა კაფეტერიაში შემოთავაზებეული კერძების კვებითი 
ღირებულებების (კალორაჟი) შესახებ ინფორმაცია?

მაღალ კლასებში მოსწავლეები ხშირად არაჯანსაღ საკვებზე აკეთებენ არჩევანს, კვების არასწორ 
ჩვევებს  ავლენენ,  ღამით გვიანობამდე მეცადინეობის გამო საკვების მიღებას შუაღამისას 
საჭიროებენ. რას ურჩევდით მათ? 

კაფეტერიის განახლებული მენიუ თავისთავად ჰიპოალერგიულია. 
გამოიყენება სპეციალური ქატოს შემცველი ჯანსაღი ან gluten free 
ფქვილი. საჭიროების შემთხვევაში, მშობლებისგან მიღებული 
ინფორმაციის ანალიზის საფუძველზე, შესაძლებელია 
ინდივიდუალური კვების რაციონის შედგენა. 

„ევროპული სკოლის“ მენიუში თუ არის  გათვალისწინებული 
სპეციფიურ (ნაკლებ ალერგიულ, უგლუტენო, ვეგეტარიანულ და ა.შ)  
დიეტაზე მყოფ პირთა საჭიროებები?



კვების არასწორი ჩვევების შესაცვლელად და სწავლის 
პროცესში მაღალი შედეგების მისაღწევად საჭიროა, რომ 
ყოველ მოსწავლეს ჰქონდეს ინდივიდუალურად შედგენილი: 
სუნთქვითი და სახსროვანი ვარჯიშები, ფიზიკური 
აქტივობისა და ემოციური განტვირთვის ოპტიმალური გეგმა, 
ინდივიდუალური რაციონი, ვიტამინებისა და 
მიკროელემენტების საკუთარი ფორმულა, სამკურნალო 
მცმცენარეების პერსონალური ჩაი. ასევე მნიშვნელოვანია 
მშობლების კომპეტენციების ამაღლება ჯანსაღი 
ცხოვრების ტექნოლოგიებში. იმედი მაქვს, საერთო 
ძალისხმევით შევძლებთ ამ ამოცანების შესრულებას.

კარგად ვიცით ,რომ სკოლაში სწავლის წლები მოსწავლეთათვის სწორედ 
ის პერიოდია, რომელიც განსაკუთრებული თვითკრიტიკით ხასიათდება, 
სტილის პოვნა კი ერთ-ერთი ყველაზე დიდი საფიქრალია. ამ სტრესის 
შესამცირებლად სკოლის ფორმა საუკეთესო გამოსავალია, რომლის 
მნიშვნელობაც მოზარდებისთვის თავდაპირველად არც თუ ისე ნათელია. 
გემოვნება კულტურის ის მნიშვნელოვანი ქვეპუნქტია, რომლის 
განვითარება ნაწილობრივს სკოლის ვალდებულებაა. სწორედ ამიტომ 
„ევროპულ„ევროპულმა სკოლამ“ წელს ფორმის ახალი ხაზი შესთავაზა თავის 
მოსწავლეებს, რაც, რასაკვირველია, განხილვის საგნად იქცა.
ფორმებზე საუბრისას უნდა გვახსოვდეს, რომ პირველად  1552 წელს 
ინგლისელმა მოსწავლეებმა დაიწყეს ფორმის ტარება, როდესაც 
ლონდონის Christ’s Hospital-ის ობოლ და გაჭირვებულ მოსწავლეებს 
სასკოლო სამოსი შეუკერეს. დღეს სკოლის ფორმა ელიტარულ სკოლებთან 
ასოცირდება და მოზარდს ასწავლის თანასწორობას, დახვეწილობას, 
უღვიძებს სტილის შეგრძნებას და ანიჭებს აკადემიურობას. სწორედ 
ასეთია „ევროპული სკოლის“ ახალი ფორმა, რომელიც ამავე სკოლის 
მომოსწავლეების ერთიანობის გამოხატვის არაჩვეულებრივი საშუალებაა.
დავინტერესდით მოსწავლეთა შეხედულებით ფორმების შესახებ. 
საინტერესოა, მათ როგორ მოირგეს და შეიყვარეს ახალი აკადემიური 
იმიჯი. შემოგთავაზებთ რამდენიმე ამონარიდს:
„როგორ შეაფასებდით თქვენი სკოლის ახალ ფორმას, რამდენად მოგწონთ 
ის?“
„მომწონს, ელეგანტური და კლასიკურია, იძლევა არჩევის საშუალებას,  რა 
ტიპის სამოსით მოხვალ. ჩემი აზრით, კარგი ფერია შერჩეული. ყოველთვის 
თავისუფალი სტილის მომხრე ვიყავი, მაგრამ ახლა ვფიქრობ, ჩემი სკოლის 
ფორმა უსაფრთხოების შეგრძნებასაც მიღვიძებს, რადგან ვიცი, რომ 
ჩემიანების გარემოცვაში ვარ.“ (ლიზა არველაძე)
““შეგუება არ გამჭირვებია, საკმაოდ კომფორტულია. დილით დროს 
მიზოგავს, რადგან არ მიწევს ფიქრი, რა ამინდია და რა ჩავიცვა. გარდა 
ამისა, ძალიან მეკომფორტულება, რომ სკოლის შეკერილია და სკოლაშივე 
შეიძლება შეძენა.“ (გიორგი ნიკოლაიშვილი)
„„ფორმა არ მიყვარს, მაგრამ მესმის ერთი მნიშვნელოვანი ფაქტორი: ამ 
სამოსში ყველანი თანასწორნი ვართ, არ არის საუბარი ვის რა ბრენდი 
აცვია, საერთოდ აღარ განვიხილავთ მსგავს  საკითხებს. თითქოს, ერთი 
მიზნის გარშემო ვერთიანდებით  - სწავლისთვის, რადგან ჩვენი გარეგანი 
„მე“ უკვე განწყობილია სასწავლო გარემოსათვის.“ (ირაკლი ნატროშვილი)
აამგვარად, თამამად შეგვიძლია ვთქვათ, რომ ჩვენ ვარღვევთ 
სტერეოტიპებს, რადგან ჩვენი ფორმა არათუ ზღუდავს მოსწავლეთა 
თვითგამოხატვას, არამედ სძენს მათ გუნდურობას, უქმნის უსაფრთხოების 
განცდას და აჩვევს საერთო ღირებულებებისკენ სწრაფვას.



2023-2024 სასწავლო წელი „ევროპულ სკოლაში“ სასიამოვნო სიახლეებით დაიწყო. მათ შორის 
ერთ-ერთი სასიხარულო ამბავია „ევროპული სკოლის“ ახალი ავტობუსები, რომელიც მოსწავლეების 
კომფორტულ, უსაფრთხო და სასიამოვნო მგზავრობას უზრუნველყოფს. 
მოდი, დავემგზავროთ ES ავტობუსს და თქვენთან ერთად შევიტყოთ, თუ როგორ მგზავრობენ 
მოსწავლეები სახლიდან სკოლამდე. 
„დილით სახლში ES ავტობუსმა 
მომაკითხა, ძალიან გამიხარდა, როცა 
დავინახე, რომ ჩემი კლასელები და 
სკოლელები ჩემი თანამგზავრები იყვნენ. 
მგზავრობისას ვცდილობ, არ დავარღვიო 
და ზუსტად დავიცვა სკოლის ავტობუსში 
ქცევის წესები. ავტობუსის ტელევიზორში 
ESES Bus News-ი გადის და სანამ სკოლამდე 
მივედი, სიამოვნებით ვუყურე სკოლის 
სიახლეებს. მე ძალიან მომწონს ES 
ავტობუსით მგზავრობა,“- ამბობს 9 წლის 
ტასო.
„ახალი ავტობუსები ძალიან მომწონს, თანამედროვეა, კომფორტული და უსაფრთხო. მიხარია, რომ 
სკოლაში მისვლა ასე სასიამოვნო გახდა. კარგი ქნება, სკოლის ავტობუსებს ჰქონდეთ Bus Line-ში 
გადაადგილების უფლება, რათა უფრო სწრაფად მივიდეთ დანიშნულების ადგილას,“- აღნიშნავს დათი, 
14 წლის.

„ჩვენი ქალაქი გალამაზდა. ძალიან მოუხდა ქალაქს ES ავტობუსები. გზად თანასკოლელების 
ავტობუსსაც შევხვდით, ბავშვები ერთმანეთს ხელებს ვუქნევდით და სიხარულით 
ვესალმებოდით,“-გვიზიარებს შთაბეჭდილებებს  8 წლის დემე.

„„თავს მშვიდად ვგრძნობ, როცა ჩემი შვილი სკოლის ტრანსპორტით გადაადგილდება. ავტობუსში 
სკოლის წარმომადგენელი უწევს მეგზურობას მოსწავლეებს და მგზავრობის წესების დაცვას 
უზრუნველყოფს. ახალი სანავიგაციო სისტემით ინფორმირებული ვარ და ვაკვირდები ავტობუსის 
გადაადგილების მარშრუტს, “- აღნიშნავს მშობელი მაკა.

„მე ა.შ.შ-დან, ტეხასიდან ჩამოვედი „ევროპულ სკოლაში“, IB პროგრამაში ვსწავლობ. გამიკვირდა და 
გამიხარდა, რომ ამ სკოლაშიც ისეთივე შესაძლებლობებია, როგორიც ამერიკაში. კომფორტულად 
ვმგზავრობ და ძალიან მომწონს ES ავტობუსი,“- ეს 7 წლის დანის კომენტარია.

აამასობაში ჩვენი მგზავრობაც დასრულდა, მეც ხალისით ვიმგზავრე თქვენთან ერთად და ბევრი 
საინტერესო ინფორმაცია მივიღე მოსწავლეებისგან. ჩვენ კი შეგახსენებთ, რომ ES ავტობუსით 
გადაადგილებისას მოსწავლეებს დადგენილი წესების დაცვა მოეთხოვებათ. ისინი ვალდენულნი 
არიან, პატივი სცენ თანატოლების უსაფრთხო და სასიამოვნო მგზავრობის უფლებას, დაემორჩილონ 
მძღოლის მითითებებს, არ დააზიანონ ავტობუსის ინვენტარი, შეიკრან უსაფრთხოების ღვედები, 
მგზავრობისას არ შეიცვალონ ადგილი, არ იხმაურონ, სკოლის ტრანსპორტში დაუშვებელია  საკვებისა 
და სასმელის მირთმევა,  ხმამაღალი საუბარი,  ფოტო-ვიდეო გადაღება და სხვ. 



ნინა, „ევროპული სკოლის“ მე-9 კლასის მოსწავლე,  მონდომებისა და მიზანდასახულობის 
განსახიერებაა. ჩვენს სკოლაში ყოფნის სამი წლის განმავლობაში ის შეუფერხებლად 
ინტეგრირდა სკოლის საზოგადოებაში: „როდესაც ამ სკოლაში გადმოვედი, ჩემთვის 
ყველაფერი სრულიად ახალი და რთული იყო, მაგრამ მასწავლებლების წყალობით 
მოვახერხე ყველა გამოწვევისა და სიახლის გადალახვა. ყველაფერი ძალიან სწრაფად და 
მარტივად მოხდა“. ნინას გამოარჩევს განსაკუთრებული თავდადება  კარტინგით რბოლასა და 
IB MYP მოსწავლეთა საბჭოს თავმჯდომარეობაში (2022-23 წწ.), იგი წარმატებული სპორტსმენი 
და ლიდერია.და ლიდერია.

მგზნებარე გატაცება

ნინასნინას კარტ-რბოლისადმი სიყვარული ექვსი წლის 
ასაკში გაუჩნდა, კარტინგის ცენტრში  მეგობრის 
დაბადების დღის აღნიშვნის დროს.  
ექსტრემალურმა სპორტმა მისი ყურადღება 
მიიპყრო. ”მამაჩემს ვუთხარი, რომ ამ სპორტით 
დაკავება მინდოდა და მამაც დამთანხმდა. ასე 
დავიწყე რბოლა." მამის მხარდაჭერით ნინამ 
პირველიპირველი ნაბიჯები გადადგა რბოლის სამყაროში 
და საფუძველი ჩაუყარა მიღწევებითა თუ 
გამარჯვებებით სავსე თავგადასავალს.

ტრიუმფი სარბოლო ბილიკზე

სამაგალითო ადამიანი

გასულ წელს ნინას სარბოლო კარიერა შთამბეჭდავ 
სიმაღლეზე ავიდა. „საზღვარგარეთ ასპარეზობა 
ერთი წლის წინ დავიწყე და ყველაფერმა საოცრად 
ჩაიარა. პირველივე რბოლაზე მე-2 ადგილი 
დავიმსახურე, მეორე რბოლაზე კი — მე-3 ადგილი”. 
ნინამ  მიმდინარე წელსაც შესანიშნავი შედეგები 
აჩვენა, მან ორ რბოლაში პირველი ადგილი 
დადაიკავა და მესამეში მე-2 ადგილზე გავიდა, სადაც 
ნორჩი სპორტსმენის შესანიშნავი უნარები და 
მონდომება გამოიკვეთა.  „ეს წელი ჩემთვის 
საუკეთესო წელი იყო, ვნახოთ მომავალ წელს რა 
იქნება."

ნინას, როგორც მოსწავლეთა საბჭოს 
თავმჯდომარის, ასპარეზობა წაახალისა 
თანატოლების მხარდაჭერამ: „მოტივაცია ჩემმა 
კლასელებმა მომცეს, ასე მითხრეს, ნამდვილად 

სახალისო და საინტერესო იყო შენი თავმჯდომარეობაო; ასეც იყო, ნამდვილად საინტერესო 
გამოცდილება მივიღეთ.” გუნდის ლიდერობის გამოცდილების არქონის გამო ეს როლი დიდი 
გამოწვევა იყო ნინასთვის და ახლდა მღელვარებაც.  თავდაპირველი დაბრკოლებების 
მიუხედავად მისი თავმჯდომარეობა საინტერესო მომენტებით იყო დატვირთული: „ჩემი 
ყველაზე დასამახსოვრებელი გამოცდილება იყო წმინდა პატრიკის დღისადმი მიძღვნილი 
ღონისძიება“. ამ აქტივობაში გამოვლინდა ნინასა და მისი მეგობრების შემოქმედებითობა 
და გუნდურობა.  
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დაბალანსებული ცხოვრების სტილი

მომოსწავლეთა საბჭოს თავმჯდომარის პასუხისმგებლობებისა და კარტ-რბოლის რთული 
განრიგის შეთავსება ნინასთვის უდიდესი ამოცანა აღმოჩნდა. საბჭოს სხდომები ხშირად 
ემთხვეოდა წვრთნებს, რაც დროდადრო შეხვედრების გაუქმებას იწვევდა. „საკმაოდ რთული 
იყო შეხვედრებში მონაწილეობა კარტინგის წვრთნების დროს“. ნინას დიდი ძალისხმევა 
დასჭირდა,   ხელიდან გაუშვა უამრავი შესაძლებლობა, რაც  ორივე როლის წინაშე 
პასუხისმგებლობისა და ერთგულების დასტურია.

კარტ-რბოლაში და მოსწავლეთა საბჭოში მონაწილეობამ ნინას ფასდაუდებელი 
ცხოვრებისეული გაკვეთილები მისცა. რბოლაში მან გაუთვალისწინებელ გარემოებებთან 
ადაპტაცია ისწავლა და აღიარა, რომ წინასწარ საუკეთესოდ დაგეგმილ საკითხებშიც კი 
შეიძლება შეექმნას მოულოდნელი შეფერხება. მოსწავლეთა საბჭოში საქმიანობით კი მან 
შეიცნო დროის მენეჯმენტის, კრეატიულობისა და გუნდურობის მნიშვნელობა წარმატებული 
ღონისძიებების განხორციელებაში.

გამამხნევებელი მოწოდება

რბოლასა და მოსწავლეთა საბჭოში მიღებული ღირებული გაკვეთილები

მაქს ვერსტაპენი, ფორმულა 1-ის მოქმედი ჩემპიონი სპორტში ნინას კერპია, სასკოლო 
ცხოვრებაში კი თავის თანაკლასელებს გამოყოფს, გონიერებითა და ლიდერობის 
განსაკუთრებული უნარებით რომ გამოირჩევიან. „სკოლაში  მისაბაძი მაგალითი ჩემი 
კლასელები არიან, რადგან მათგან ბევრს ვსწავლობ.” რაც შეეხება სამომავლო გეგმებს, ნინა 
საკუთარ თავს ფორმულა 1-ის პირველ ქალ მრბოლელად  ხედავს, რაც მისი ჯანსაღი 
ამბიციის დასტურია.

მისაბაძი პიროვნებები და მისწრაფებები

თავის თანატოლებს ნინა მარტივ, მაგრამ 
ძლიერ გზავნილს უზიარებს: „არასოდეს 
დანებდე და შეწყვიტო მცდელობა, მიაღწიო 
მიზანს“. მისი თავგადასავალი შეუპოვრობის 
საუკეთესო გამოვლინებაა და გვასწავლის, 
რომ თავდადებითა და საქმისადმი 
ერთგულებით  ყველაზე დიადი მიზნების 
მიღწევაც მიღწევაც შეიძლება.

ნინას ამბავი წარმატებისკენ სწრაფვის 
ამბავია. მისი უნარი, გამოირჩეოდეს 
სარბოლო კარიერაშიც და საკოლო 
საქმიანობაშიც, შთაგონების წყარო შეიძლება 
გახდეს თანატოლებისთვის. ნინა აგრძელებს 
საზღვრების გადალახვას, ბარიერების 
გარღვევას, ჩვენ კი მოუთმენლად ველით, რომ 
გავხდეთგავხდეთ მოწმენი იმ მნიშვნელოვანი 
მიღწევებისა, რომელიც ამ გამორჩეულ, 
ნიჭიერ მოზარდს ჯერ კიდევ წინ აქვს. 

მო
სწ
ავ
ლ
ის
   
წა
რ
მა
ტ
ებ
ის
   
ის
ტ
ო
რ
ია



„ვამპლერი“ არის პლატფორმა, სადაც მომხმარებელს აქვს შესაძლებლობა, იპოვოს 
დამხმარე პირი ნებისმიერი საკითხის გადასაჭრელად. ამავდროულად ის სერვისის 
მომწოდებლებს ეხმარება დამკვეთის პოვნაში
დადა დროის მონეტიზაციაში. ჩვენი მიზანია, „ვამპლერი“ გადავაქციოთ მაღაზიად, სადაც 
მომხმარებელი მარტივად პოულობს ნებისმიერი სერვისის მომწოდებელს. მთავარი სამიზნე 
აუდიტორია მოთხოვნის მხრიდან არის დასაქმებულთა ფენა, რომელსაც არ აქვს სურვილი, 
თავისი ინტერესების დასაკმაყოფილებლად გამოყოფილი ძვირფასი დრო  ყოფით რუტინას 
დაახარჯოს.  მიწოდების მხარეს გვსურს მოვძებნოთ ისეთი პირები, რომელთაც ფულის 
გამომუშავების სურვილი აქვთ ან მზად არიან თავისუფალი დრო მოახმარონ საკუთარი 
მისწრაფებების რეალიზებას. ამ ორი მხარის გაერთიანებით „ვამპლერი“ ხდება სივრცე, 
სადაც პოულობ სადაც პოულობ სწორედ ისეთ კადრს, როგორსაც ეძებ. 

თქვენ წარმატებული სტარტაპერები ხართ, მოგვიყევით თქვენს მიერ შექმნილი 
პლატფორმის „ვამპლერის“ შესახებ, როგორ მუშაობს, რაშია მისი განსაკუთრებულობა, 
რომელ აუდიტორიაზეა გათვლილი? 

ყველაფერი სპონტანურად დაიწყო. გააზრებული გვქონდა, რომ რაღაც საჭირო, ღირებული 
უნდა შეგვექმნა, და როგორც კი ჩვენმა პარტნიორმა თავისი იდეა გაგვაცნო, მაშინვე 
მივხვდით, რომ ეს პროექტი უსათუოდ დააინტერესებდა მომხმარებელს. იმავე დღეს 
შევუდექით პროექტზე მუშაობას, დავიწყეთ „დაგუგლვა“აპლიკაციის შესაქმნელად, ბიზნესის 
მოდელის გაწერა, სტარტაპების საერთო გამოწვევების ანალიზი, გასაღების ბაზრის, 
მოთხოვნა-მიწოდების ანალიზი და ა.შ. მთავრი იყო ის ნიუანსი, რომ ჩვენ არ დაველოდეთ 
გამოცდილების დაგროვებას, პირდაპირ დავიწყეთ ძიება, თან ვქმნიდით თან ვსწავლობდით, 
რაცრაც ყველაზე ანტრეპრენერული მიდგომა იყო. დღესაც კი ჩვენი საქმიანობის უდიდესი 
ნაწილი კვლევა-ძიება, დატესტვა,  შეცდომების დაშვება და მათი გაანალიზებით 
გაუმჯობესების გზების მოძიებაა.  

როგორ დაიწყეთ საქმიანობა ციფრული ტექნოლოგიების სფეროში?

ვფიქრობ, ჩვენი ყველაზე დიდი მიღწევა არის ის, რომ არ გვეშინია ჩანაფიქრის ან 
ნებისმიერი პროცესის  შეცვლის, შემოტრიალების. დასაწყის ეტაპზე, როდესაც  იბადება 
იდეა, ანტრეპრენერები ხაფანგში ებმებიან, რადგან ისინი მოხიბლულნი და დაბრმავებულნი 
არიან საკუთარი ქმნილებით. წინსვლისა და წარმატებული პროექტის განხორციელებისთვის 
თითოეულ ანტრეპრენერს უნდა ესმოდეს, რომ იდეის ქონა მთლიანი  პროცესის მხოლოდ 

რას მიიჩნევთ თქვენს ყველაზე დიდ წარმატებად?

რა არის მიმდინარე ტენდენციები, 
შესაძლებლობები თქვენს ინდუსტრიაში? 
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გიგ ეკონომიკა და გაზიარების ეკონომიკა 21-ე 
საუკუნის ყველაზე გავრცელებული 
ტენდენციებია. ჩვენ გიგ ეკონომიკის ტალღას 
მივყვებით და თანამედროვე მომხმარებლის 
ცვალებად საჭიროებებს ვპასუხობთ. ჩვენთვის 
პრიორიტეტულია მომხმარებლზე 
ორიენტირებული, მოქნილი ბიზნეს 
სტრატესტრატეგიის შემუშავება, რომელიც 
მომხმარებლის მაქსიმალურ ნდობას 
მოიპოვებს.  



რა უნარები, მახასიათებლები არის საჭირო თქვენს დარგში წარმატების მისაღწევად?

5%-ს შეადგენს, და თუ პროექტს არა აქვს სათანადო „მოჭიდება“, ინტერესი, მაშინ უნდა 
შეიცვალოს ის გადაწყვეტა, რასაც ვთავაზობთ მომხმარებელს.  

როგორც წინა პასუხში აღვნიშნე, სტარტაპების სამყაროში ყველაზე მთავარია, არასდროს 
შეწყვიტო სწავლა და რთული, თავსატეხი შეკითხვების დასმა. როდესაც „ვამპლერი“ 
ჩავუშვით მოხმარებაში, რამდენიმე თვე არავინ დაინტერესებულა. ჩვენ გვწამდა ჩვენი 
იდეის, მაგრამ ვერ ვხვდებოდით, რას ვაკეთებდით არასწორად. პერმანენტულად შეგვქონდა 
ცვლილებები ჩვენს პროდუქტში, მაგრამ შედეგების გაუმჯობესება მხოლოდ მაშინ 
შევძელით, როდესაც მომხმარებლისგან უკუკავშირის მიღება მოვითხოვეთ და მისი 
საჭიროებების გათვალისწინება დავიწყეთ.   მიზანდასახულმა ანტრეპრენერებმა უნდა 
გაითავისონ,გაითავისონ, რომ საჭიროა მოქნილობა,  მათ  უნდა მოერგონ იდეა მომხმარებლის 
საჭიროებას და არა პირიქით - მომხმარებელი მოერგას მათ შეთავაზებას. 

რა წვლილი შეიტანა „ევროპულ სკოლაში“ მიღებულმა განათლებამ თქვენს 
წარმატებაში?

სკოლამ არამარტო მყარი ფუნდამენტური ცოდნა მოგვცა, არამედ ის მთავარი უნარები 
შეგვძინა, რაც სტარტაპზე მუშაობისთვისაა საჭირო: კრიტიკული აზროვნება, პრობლემის 
გადაჭრისა და  ეფექტური კომუნიკაციის უნარები. აქ ვისწავლეთ შეუპოვრობა, შევიძინეთ 
კვლევისა თუ დროის მართვის უნარები. დავსძენ, რომ „ევროპულ სკოლაში“ მხოლოდ ცოდნას 
კი არ დავეუფლეთ, არამედ დავუახლოვდით თანატოლებს და მასწავლებლებს. ამ 
ურთიერთობებმა კი მოგვიანებით მნიშვნელოვანი როლი ითამაშა ჩვენი სტარტაპის 
მხარდამჭერთა, მენტორთა და პოტენციურ თანამშრომელთა ფართო ქსელის 
ჩამოყალიჩამოყალიბებაში.    

გაგვიზიარეთ განსაკუთრებული მოგონება, რომელიც  „ევროპულ სკოლაში“ გატარებულ წლებს 
უკავშირდება

ყველაზე დასამახსოვრებელი პერიოდი სკოლაში გატარებული წლებიდან ვიტყოდი, რომ 
არის ამერიკული უმაღლესი სკოლის დაარსების პერიოდი, როცა მასში მხოლოდ 3 კლასი 
ერთიანდებოდა და მოსწავლეთა რაოდენობა, ალბათ, 3-4-ჯერ ნაკლები იყო, ვიდრე ის არის 
ახლა. ჩვენთვის უცხო და საინტერესო ოყო ამერიკული კურიკულუმი და AHS-ში დანერგილი 
სწავლების ფორმები, ამიტომაც ერთად ვეჭიდებოდით გამოწვევებს. განსაკუთრებული იყო 
ჩვენი ერთობა, რომელსაც დღესაც ძალიან ვაფასებთ. ბევრს ვსწავლობდით, ექსკურსიებზე 
ერთად დავდიოდით, ერთობლივად ვმონაწილეობდით სპორტულ შეჯიბრებებში.   

რა რჩევას მისცემდით „ევროპული სკოლის“ მოსწავლეებს, რომლებსაც მსგავსი 
კარიერული გზა აქვთ არჩეული

ჩვენი რჩევა მიზანსწრაფული ანტრეპრენერებისთვის 
იქნება, გაიაზრონ, რომ ანტრეპრენერობა მოითხოვს 
თავდადებას, თავდაუზოგავ შრომას, გამუდმებით 
სწავლას. ამ გზაზე პერიოდულად დამარცხება 
თითქმის გარდაუვალია, მაგრამ ეს მარცხი მძიმე, 
თუმცა საკმაოდ ღირებულ გაკვეთილსაც გვასწავლის. 
უნდა იყო ცნობისმოყვარე, ახლის შეცნობის, სწავლის 
ინტერინტერესი უნდა გქონდეს. „ევროპული სკოლის“ 
მოსწავლეები უპირატეს მდგომარეობაში არიან, 
ამიტომ ვურჩევდი, ჩაებღაუჭონ შესაძლებლობებს, 
მიიღონ ყველა შეთავაზება, რის ფასსაც სკოლის გარეთ მალევე მიხვდებიან.  მოსწავლეებს, 
ვისაც სტარტაპ იდეები გააჩნიათ, ვურჩევდით, დრო არ გაფლანგონ და დაუყოვნებლივ 
დაიწყონ პროექტზე მუშაობა.               
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